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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 27.07.2022  

Číslo: 03634/2022/ORRUPŽP-31970 

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 

e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/7268 176 

  

 

ZÁPISNICA 

 

z 30. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 27.07.2022 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o financovaní 

základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Spojenej školy, Bielocerkevská 29, Košice s  organizačnými zložkami Stredná odborná 

škola pedagogická, Bielocerkevská 29, Košice a Materská škola, Bielocerkevská 29, 

Košice  

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Výdajnej školskej jedálne, Bielocerkevská 29, Košice  ako súčasť Spojenej školy, 

Bielocerkevská 29, Košice  

7. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2022 

8. II. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

9. Založenie obchodnej spoločnosti W2H2 KSK 

10. Informatívna správa o stave prípravy Rady partnerstva a Integrovanej územnej stratégii a 

predĺženie platnosti Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja na roky 2016 až 2022 

11. Informácia Oddelenia územného plánovania a životného prostredia o obstarávaní Zmien 

a doplnkov č. 5/2022 ÚPN VÚC Košický kraj  

(bod 1/ z Plánu úloh Komisie ÚPŽP na II. polrok 2022) 

12. Návrhy, podnety, požiadavky 

13. Rôzne 

14. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie privítal členov komisie a otvoril 30. rokovanie Komisie ÚPŽP. Z celkového 

počtu 22 členov komisie bolo na začiatku rokovania prítomných 8 členov, komisia nebola  

uznášaniaschopná. Návrh programu rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom 

komisie e-mailom. Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu 

použitím diktafónu výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

 

V úvode, po výzve predsedu komisie si prítomní uctili minútou ticha pamiatku zosnulého 

člena komisie, poslanca Ing. Štefana Staška. 

 

Predseda komisie informoval o požiadavke pokračovať v rokovaní bodom 9. 

 

Záver: 

Prítomní členovia s návrhom programu rokovania komisie súhlasili. Komisia nehlasovala 

o návrhu programu, nebola uznášaniaschopná. 

 

 

K bodu č. 9: 

Založenie obchodnej spoločnosti W2H2 KSK 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovali  Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja 

a Ing. Juraj Slafkovský, riaditeľ pre strategické projekty a energetiku, Kosit, a.s.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. František 

Petro, Ing. Slavomír Zubriczky, JUDr. Jozef  Harajdič, p. Stanislav Lukačko. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- väzba medzi Volvo Cars (batérie) a Volvo Trucks (vodík), spoločnosť INOBAT 

(spolupráca), 

- význam založenia partnerstva  medzi KSK a spoločnosťou Kosit, s.r.o.,  

- rozloženie vstupných investícií medzi KSK a spoločnosťou Kosit, s.r.o., 

- zabezpečenie obstarávania technických zariadení na výrobu vodíka (fondy EÚ), 

inštalovaný výkon, 

- spolupráca Volva a spoločnosti W2H2 KSK v budúcnosti, 

- využitie vodíka v železničnej doprave (dostupnosť zdrojov na financovanie), 

- dôvody  a výhodnosť spolupráce medzi KSK a spoločnosťou Kosit, s.r.o., 

- kto je prijímateľ, ktorému sa môžu poskytnúť prostriedky z Plánu obnovy, 

- vhodnosť lokality na výrobu vodíka – priestory spaľovne Kokšov-Bakša, 

- nákup autobusov na vodík - KSK ako vlastník autobusov a zároveň ďalší prevádzkovateľ 

prímestskej autobusovej dopravy,  

- výroba vodíka a prevádzka zariadení  z pohľadu emisií,  

- plánovaný počet zakúpených autobusov na vodík. 

 

Záver: 

O bode č.9 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  
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Prítomní: 9 členov  - prišiel jeden člen komisie – 12:30 hod. 

 

K bodu č. 3: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o financovaní 

základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala  Mgr. Andrea Gajdošová, vedúca referátu technických čin-

ností a investícií z odboru školstva. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. František 

Petro, p. Stanislav Lukačko. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- súvislosť medzi navrhovaným VZN (normatív na MŠ) a vojnou na Ukrajine (deti 

Ukrajincov), 

- pravidlá výberu predškolských zariadení v jednotlivých obciach (mestách), kde bude KSK 

zriaďovateľom, deklarovať potrebu zriadenia MŠ, 

- neschopnosť obce postaviť MŠ  z pohľadu finančnej náročnosti,  

- potreba riešiť predškolské zariadenia pre naše deti, zmena normatívov pre navýšenie 

počtu detí. 

 

Záver: 

O bode č.3 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č.4: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 

č. 13/2016 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

a v školských zariadeniach 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala  Mgr. Andrea Gajdošová, vedúca referátu technických čin-

ností a investícií z odboru školstva. 

 

Diskusia: 

K bodu č.4 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č.4 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  
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K bodu č. 5: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Spojenej školy, Bielocerkevská 29, Košice s  organizačnými zložkami Stredná odborná 

škola pedagogická, Bielocerkevská 29, Košice a Materská škola, Bielocerkevská 29, Ko-

šice  

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala  RNDr. Jana Partilová, referent pre rozvoj školstva z odbo-

ru školstva. 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský k možnému využitiu aj pre 

marginalizované rómske komunity.  

 

Záver: 

O bode č.5 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č. 6: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení Vý-

dajnej školskej jedálne, Bielocerkevská 29, Košice  ako súčasť Spojenej školy, Bielocer-

kevská 29, Košice  

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala  RNDr. Jana Partilová, referent pre rozvoj školstva z odbo-

ru školstva. 

 

Diskusia: 

K bodu č.6 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č.6 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č. 7: 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2022 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu, odbor 

financií. 

 

Diskusia: 

K bodu č.7 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č.7 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  
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K bodu č. 8: 

II. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu,  odbor 

financií. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil Ing. František Petro, s otázkou započítania položiek v úprave rozpočtu, 

ktoré súvisia so zvýšením cien energií a schválenými balíkmi týkajúce sa financovania 

samospráv. 

 

Záver: 

O bode č.8 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č. 10: 

Informatívna správa o stave prípravy Rady partnerstva a Integrovanej územnej 

stratégii a predĺženie platnosti Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

Košického samosprávneho kraja na roky 2016 až 2022 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, ktorý upozornil, že o pridelených 

finančných prostriedkoch pre Košický kraj budú rozhodovať Rady partnerstva, ktoré nikomu 

nezodpovedajú a neboli nikým volené (zastupiteľstvom). 

 

Záver: 

O bode č.10 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č. 11: 

Informácia Oddelenia územného plánovania a životného prostredia o obstarávaní 

Zmien a doplnkov č.5/2022 ÚPN VÚC Košický kraj  

(bod 1/ z Plánu úloh Komisie ÚPŽP na II. polrok 2022) 

 

Vyjadrenie: 

Informáciu o obstarávaní zmien a doplnkov územného plánu regiónu podal Ing. arch. Peter 

Serfözö, vedúci oddelenia územného plánovania a životného prostredia. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. František 

Petro. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- spolupráca KSK s mestom Košice pri príprave strategického územia Valaliky, 

- požiadavky Volva - diaľnica a ďalšia dopravná a technická infraštruktúra (výstavbu 

finančne zabezpečuje štát), 
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- podpísanie memoranda dvomi najsilnejšími opozičnými lídrami prispelo k zreálneniu tejto 

investície na Slovensku, 

- vzájomné väzby PHSR a ÚPN regiónu, investícia sa dotkne všetkých oblasti (bývanie, 

doprava, pracovné príležitosti, školstvo, ...), 

- kompetencie kraja resp. mesta Košice - budovanie medzinárodnej školy, MŠ, nájomné 

bývanie. 

 

Záver: 

O bode č.11 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Uznesenie č. 30/2021 (z 25. rokovania Komisie ÚPŽP, konanej dňa 24.11.2021) 

Komisia berie na vedomie aktuálne informácie o stave pilotného projektu výsadby stromov 

popri cestách v správe Správy ciest Košického samosprávneho kraja, konštatuje, že záležitosť 

ešte nie je vyriešená, navrhuje vypracovať koncepciu riešenia prícestnej zelene a premietnuť 

ju do rozpočtu KSK a Akčného plánu Programu obnovy krajiny.  

Plnenie: v plnení (bude vyžiadaná informácia od SC KSK – Ing. Gubík na najbližšej komisii) 

 

Uznesenie č. 2/2022 (z 28. rokovania Komisie ÚPŽP , konanej dňa 30.03.2022) 

Odporúča KSK participovať s VVS a.s. Košice na riešení manažmentu dažďových vôd. 

Plnenie:   

Podľa informácie zástupkyne VVS, a.s. Košice Ing. Mydlovej v súčasnosti organizácia nerieši 

koncepciu zadržiavania dažďových vôd v území, iba ak sa jedná o delenú kanalizáciu.  

 

Uznesenie č. 5/2022 (z 28. rokovania Komisie ÚPŽP , konanej dňa 30.03.2022) 

Komisia berie na vedomie informáciu odboru RR o príprave databázy brownfieldov 

v Košickom kraji a odporúča vypracovať stratégiu využitia brownfieldov na území Košického 

kraja. 

Plnenie: - v plnení  

 

Záver: 

O bode č.2 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

 

K bodu č. 12: 

Návrhy, podnety, požiadavky 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský navrhol prerokovať na budúcej komisii tému 

ochrany poľnohospodárskej a lesnej pôdy a prizvať zástupcov z Okresného úradu v sídle kraja 

a Okresného úradu Košice – okolie, pozemkový a lesný odbor. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. František 

Petro. 

Predmetom diskusie boli témy: 

- návrh koncepcie budovania vodovodov a kanalizácií a lokálnych zdrojov pitnej vody, 

- zachytávanie dažďových vôd, vodozádržne opatrenia, 
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- zachovanie a obnova pobrežnej zelene, zachovanie lesov, ochrana poľnohospodárskej 

pôdy,  podpora výsadby pri malých vodných tokov, 

- požiadavka, aby KSK nebrzdil projekty vodovodov, ktoré finančne nezabezpečuje a aby 

kontrola projektov netrvala príliš dlho, čím príde obec o pridelené finančné prostriedky, 

- požiadavka na zmenu zákona o obecnom zriadení, aby kompetencie ohľadom 

zabezpečenia  zásobovanie vodou a odvádzanie odpadových vôd prešli napr. pod 

vodárenské spoločnosti, je potrebné spracovanie auditu a určenie priorít budovania 

vodovodov a kanalizácií, pričom nezáleží na zdroji financovania, 

- problém vodárenskej spoločnosti je v systéme vedenia, nie v odbornosti organizácie, 

- problém obcí so spolufinancovaním projektov vodovodov a kanalizácií,  

- spracovanie koncepcie rozvoja vodovodov a kanalizácií aj na úrovni kraja, 

- cenotvorba za vodu, skutočné náklady, nie je stanovený systém. 

 

Záver: 

O bode č.12 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná 

 

 

K bodu 13: 

Rôzne 

K bodu neprebehla rozprava. 

 

 

K bodu 14: 

Záver 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program 30. rokovania 

Komisie ÚPŽP bol vyčerpaný, poďakoval členom komisie za aktívnu účasť a poprial im 

pekný deň.  

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 

 


